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Zápis z 8. zasedání zastupitelstva obce Hrabová konaného 25.5.2023

Přítomni: zastupitelé  dle  prezenční  listiny,  veřejnost  (Mgr.  Václav  Hampl  –  starosta  obce

Dubicko, Ing. Josef Křížek – člen rady obce Dubicko, občané)

Čas zahájení: 18:02 hodin

Program zasedání zastupitelstva:

1. Zahájení

2. Schválení programu

3. Schválení zapisovatele a ověřovatelů zápisu

4. Schválení zápisu ze 7. zasedání zastupitelstva

5. Kontrola usnesení z minulého zasedání

6. Projednání návrhu Obce Dubicko – Pošta Partner

7. Projednání podnětu občanů k MK v Záhumení

8. Rozpočtové opatření č. 2

9. Schválení přijetí dotace z kraje pro JSDH

10. Schválení Smlouvy AFFC

11. Schválení OZV o zákazu konzumace alkoholických nápojů na veřejně přístupném místě

12. Schválení záměru prodeje části pozemku p. č. 857/21

13. Schválení smlouvy o nájmu prostor sloužících k podnikání

14. Doporučení finančního výboru k úvěrům obce

15. Schválení mimořádných splátek úvěrů

16. Schválení rozšíření programu

17. Schválení zřízení termínovaného účtu u Komerční banky a.s. s revolvingem na 3 měsíce

18. Schválení délky fixace úvěru na zbrojnici na 1 rok

19. Schválení realizace místní komunikace v Záhumení v roce 2023

20. Schválení Dodatku č. 1 ke smlouvě o dílo č. 004/23 ze dne 8.3.2023

21. Účetní závěrka obce

22. Zpráva kontrolního výboru za 1. Q /2023

23. Informace z lihovaru

24. Různé

25. Diskuse

____________________________________________________________________________

1. Zahájení

V 18.05 hodin starostka obce zahájila 8. zasedání zastupitelstva obce Hrabová a přivítala přítomné

zastupitele a hosty.

2. Schválení programu

Starostka přednesla navržený program zasedání zastupitelstva a vyzvala přítomné zastupitele, zda

tento program chtějí doplnit či změnit. Následně nechala o návrhu hlasovat.

PRO:  11 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0
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3. Schválení zapisovatele a ověřovatelů zápisu

Starostka navrhla jako zapisovatele, který pořídí zápis z 8. zasedání zastupitelstva Petra Moťku a

nechala o tomto návrhu hlasovat.

PRO:  11 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0

Dále navrhla jako ověřovatele pořízeného zápisu Pavla Hopjana a Marcela Krmíčka a nechala o

tomto návrhu hlasovat.

PRO: 11  PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0

4. Schválení zápisu z 7. zasedání zastupitelstva

Starostka  sdělila,  že  k pořízenému zápisu ze 7.  zasedání  zastupitelstva  nebyly  vzneseny  žádné

námitky či připomínky, a proto dala hlasovat o schválení obsahu zápisu.

PRO:  11 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0

5. Kontrola usnesení z minulého zasedání

Starostka předala slovo předsedovi kontrolního výboru Marceli Krmíčkovi a vyzvala jej k přednesení

zprávy o plnění usnesení.

ZASTUPITELSTVO VZALO NA VĚDOMÍ

      6. Projednání návrhu Obce Dubicko – Pošta Partner

S ohledem  na  fakt,  že  obecní  zastupitelstvo  na  svém  7.  zasedání  zamítlo  žádost  obce  Dubicko

o pravidelný  měsíční  příspěvek 4.000,-  Kč  na  provoz Pošty  Partner,  starosta  obce Dubicko oslovil

starostku  s žádostí  o  možnost  tuto  žádost  zastupitelům  osobně  zdůvodnit  a  reagovat  na  jejich

případné dotazy. Starostka proto na jednání přivítala starostu obce Dubicko Mgr. Václava Hampla a

člena rady obce Ing. Josefa Křížka.

Starosta prezentoval důvody, které vedou Dubicko k žádosti o příspěvek na provoz po okolních obcích

– Hrabové a Bohuslavicích. Stěžejním důvodem je nedostatečné krytí přímých nákladů provozu pošty

výnosy z její činnosti a zvyšující se tlak na dotování provozu z obecního rozpočtu. 

Tomáš Höchsmann se dotázal, zda by v případě úhrady příspěvku Hrabovou došlo k úpravě otevírací

doby. Starosta odpověděl, že provozní doba pošty je vázána na provozní dobu obecního úřadu. 

Jiří  Žák  vznesl  dotaz,  zda  by  rozhodnutí  okolních  obcí  nepřiznat  Dubicku  požadovaný  měsíční

příspěvek mělo zásadní vliv na případně zrušení pošty v Dubicku. Starosta reagoval, že Dubicko poštu

zachová  i  za  situace,  kdy  se  okolní  obce  rozhodnou  na  provoz  nepřispět,  protože  ji  vnímá  jako

veřejnou službu sloužící nejen dubickým občanům, ale i občanům okolních obcí.
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Lucie  Höchsmannová  se  zeptala  na  frekvenci  využívání  pošty  hrabovskými  občany.  Starosta  pro

ilustraci přednesl statistiku údajů využití služeb dubické pošty občany Hrabové, Bohuslavic a Lukavice

za poslední týden.

Starostka  se  dotázala  na  možnost  administrativního  převodu ukládacího  místa  poštovních  zásilek

z pošty Zábřeh, pod kterou Hrabová spadá. Starosta Hampl reagoval, že doba převodu ukládacího

místa z jedné pošty na druhou trvá 30 dní. 

Jiří  Linhart argumentoval, že je zásadně proti jakémukoli finančnímu příspěvku Hrabové na provoz

dubické pošty s ohledem na skutečnost, že v katastru obce Hrabová byla počátkem 90. let skládka

odpadu mimo jiné pro Dubicko a Bohuslavice a Hrabová po nich také žádný podíl na nákladech za

sanaci  skládky nepožadovala.  S ohledem na fakt,  že  naprostá  většina  občanů Hrabové navštěvuje

lékaře, obchody a služby v Zábřehu, využívá tímto způsobem i zábřežskou poštu, tudíž o spádovosti

Hrabové  k Dubicku  nemůže  být  řeč.   Doba  pokročila  a  lidé  stále  více  využívají  elektronickou

komunikaci a datové schránky.

Dalibor Hastík argumentoval, že pro to, aby mohl souhlasit s příspěvkem požaduje vyčíslení nákladů

pošty v členění dle kategorií.

T.  N.  argumentoval,  že  se  jedná o dotování  nefunkčního státního podniku a prostředky,  které  by

Hrabová zaplatila Dubicku by mohla využít jiným pro ni průkaznějším způsobem.

Jiří Žák poukázal na provázanost kontaktů občanů Hrabové a Dubicka a spádovost Dubicka a navrhl

příspěvek alespoň ve výši 2.000,- Kč. 

Starostka následně nechala hlasovat o návrhu měsíčního příspěvku ve výši 2.000,- Kč na provoz Pošty

Partner v Dubicku bez převodu dodací pošty.

PRO: 7 PROTI: D. Hastík, L. Höchsmannová, J. Linhart ZDRŽEL SE: P. Hopjan

Slova se ujal člen rady obce Dubicko Ing. Josef Křížek, který přítomným prezentoval možnosti výstavby

cyklostezky mezi obcemi Hrabová a Dubicko nikoli kolem silnice II/315, ale pod Hrabovou s možností

napojení na stávající cyklostezku mezi Dubickem a Bohuslavicemi kolem Hoseny.

ZASTUPITELSTVO VZALO NA VĚDOMÍ

7. Projednání podnětu občanů k MK v Záhumení

Stavebníci,  kteří  postavili  své nemovitosti v části obce Záhumení se obrátili  na  starostku s žádostí

o   urychlené  řešení  výstavby  chybějící  komunikace.  Obec  se  k  vybudování  smluvně  zavázala  ve

smlouvě o finančním příspěvku na vybudování inženýrských sítí v roce 2017. 

Starostka předala slovo zástupkyni stavebníků Ing. K. Ř. W. Stěžejním důvodem pro zaslání žádosti o

řešení byla informace o nezařazení výstavby komunikace do plánu investic v tomto roce. Komunikace

měla  být  dle  původního  stavebního  povolení  s nabytím  právní  moci  vybudována  do září  2018.

Smlouvou stanovený příspěvek na vybudování inženýrských sítí ve výši 150.000,- Kč uhradili všichni

stavebníci, kteří byli na sítě připojeni. 

S ohledem na fakt, že se jedná o závazek obce z předchozích volebních období, starostka předala

slovo  bývalému  starostovi.  Jiří  Linhart  argumentoval,  že  ačkoli  bylo  vydáno  stavební  povolení,

ekonomická situace obce tehdy nebyla na takové úrovni, že by finančně zvládla výstavbu komunikace

3



Zápis ze 8. zasedání zastupitelstva obce Hrabová konaného 25.5.2023 

v požadovaném  termínu  a  stěžejním  faktorem  prodlení  byl  rozdílný  postup  stavebních  prací

jednotlivých stavebníků a s tím související obava z případného narušení nové komunikace stavební

technikou na probíhajících stavbách. Jiří Linhart v únoru roku 2023 požádal projektantku o aktuální

rozpočet nákladů na výstavbu.

Starostka  k tomuto  bodu  otevřela  diskusi.  Tomáš  Žižka  se  dotázal,  kolik  stavebníků  již  příspěvek

zaplatilo a kolik jich zbývá doplatit. Dalibor Hastík konstatoval, že je třeba se k závazku obce postavit

čelem. Finanční výbor na svém zasedání již realizaci výstavby komunikace v tomto roce projednal a

zohlednil ve finančních tocích obce. 

Zastupitelé se shodli na usnesení, že stavebníci kteří budou chtít připojit nemovitost na vybudovanou

kanalizaci na pozemku parc.č. 745/7 (před dělením pozemků 745/1) a na vybudovaný vodovod na

pozemku  parc.č.  746/9  (před  dělením pozemků 745/3),  budou muset  zaplatit  finanční  příspěvek

150.000,- Kč.

Starostka následně nechala o tomto bodu hlasovat.

PRO: 11  PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0

8. Rozpočtové opatření č. 2

Starostka předala slovo předsedovi finančního výboru Daliboru Hastíkovi, který referoval o hlavních

důvodech nutnosti schválení rozpočtového opatření. 

Původní hodnota rozpočtových příjmů bude navýšena o 506 tis. Kč,  a to z důvodu vyšších příjmů

úhrad za dobývání nerostů, z prodeje pozemků, příspěvky z humanitární zahraniční pomoci, …

Původní hodnota výdajů bude navýšena o 3.000,- Kč v položce činnost místní správy.

Rozpočtové  příjmy  obce  po  zohlednění  opatření  budou  činit  19.274.775,-  Kč,  rozpočtové  výdaje

21.731.270,- Kč. Rozdíl mezi příjmy a výdaji bude vykryt financováním ve výši 2.456.495,- Kč

Návrh rozpočtového opatření finanční výbor prodiskutoval a doporučuje zastupitelstvu ke schválení.

Starostka nechala o tomto návrhu hlasovat.

PRO: 11  PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0

9. Schválení přijetí dotace z kraje pro JSDH

Olomoucký kraj částečně vyhověl žádosti obce o poskytnutí dotace v dotačním titulu Olomouckého

kraje „Dotace na pořízení, technické zhodnocení a opravu požární techniky, nákup věcného vybavení a

zajištění akceschopnosti JSDH obcí Olomouckého kraje 2023“. Obec požadovala dotaci ve výši 21.000,-

Kč, zastupitelstvo Olomouckého kraje však schválilo dotaci ve výši 13.000,- Kč.

Dotace byla krácena z důvodu velkého množství žadatelů a nemožnost vyhovět všem žadatelům o

dotaci v plné výši.

Starostka následně nechala hlasovat o souhlasu zastupitelstva s přijetím dotace pro vybavení JSDH

Hrabová z prostředků Olomouckého kraje.

PRO: 11  PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0
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10. Schválení Smlouvy AFFC

Starostka referovala o projektu AFFC – Audit family friendly community v ČR, který bude realizován

pod záštitou Olomouckého kraje a do kterého se Hrabová přihlásila. V rámci kraje se projektu bude

účastnit 10 měst a obcí, veškeré náklady spojené s realizací projektu bude hradit kraj. Obec budou

procesem certifikace provázet odborní konzultanti. Zásadní význam certifikačního procesu pro obec

spočívá ve vyšší bonifikaci obce při žádostech obce o dotace z prostředků Olomouckého kraje.

Zastupitelé se s návrhem „Dohody o účasti“ seznámili, starostka následně dala hlasovat o souhlasu

s podpisem dohody.

PRO: 11  PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0

11. Schválení OZV o zákazu konzumace alkoholických nápojů na veřejně přístupném místě

Starostka  prezentovala  důvody  existence  vyhlášky  a  následně  předala  slovo  místostarostovi,  aby

vysvětlil nutnost aktualizace a úpravy dosud platného znění. Hlavním důvodem změny vyhlášky byla

formální  úprava  předpisu  dle  požadavku  ministerstva  vnitra  ČR  s ohledem  na  povinnost  jeho

zveřejnění ve Sbírce předpisů územně samosprávných celků a požadavek na zevšeobecnění míst, na

která se zákaz konzumace alkoholu vztahuje (definování parcelním číslem). Předložený návrh OZV byl

schválen ministerstvem vnitra. 

Starostka následně k tomuto bodu otevřela diskusi. Tomáš Höchsmann navrhl výčet míst doplnit o

prostor  před  místním hřbitovem.  Jiří  Linhart  poukázal  na  nevymahatelnost  vyhlášky  a  zbytečnou

administrativní agendu.

Starostka dala o návrhu obecně závazné vyhlášky obce s doplněním hlasovat. 

PRO: 10  PROTI: 1 (J. Linhart) ZDRŽEL SE: 0

12. Schválení záměru prodeje části pozemku p. č. 857/21

Tomáš Žižka na 6. zasedání zastupitelstva požádal obec o souhlas s  úpravou vjezdu k jeho nemovitosti

na vlastní náklady. S přihlédnutím k faktu, že mimo volně přístupný vjezd k domu je zbývající  část

pozemku  zaplocena  a  po  léta  užívána  Žižkovými,  padl  návrh  na  odprodej  pozemku  a  narovnání

faktického stavu se stavem zakresleným v katastru nemovitostí. T. Žižka tuto možnost prodiskutoval se

sousedem panem M. S.  s ohledem na přítomnost přípojek inženýrských sítí k jeho nemovitosti na

dotčeném pozemku. Jiří Linhart poukázal na přítomnost vedení inženýrských sítí skrz pozemek a zaslal

nákresy vedení plynu, vody a kanalizační vpusti.  Tomáš Žižka informoval,  že osloví  geodeta, který

provede  konkrétní  zaměření  části  pozemku,  kterou  by  bylo  možné  odkoupit,  pokud  možno  bez

přítomnosti  vedení  inženýrských  sítí.  Geodetického  zaměření  pozemku  bude  přítomen  pracovník

plynárenské  společnosti,  který  identifikuje  přesné  vedení  plynu  skrz  pozemek.  Po  geodetickém

vytýčení části pozemku,  jež  by měla být  předmětem prodeje,  dojde ke schválení  záměru prodeje

konkrétní části pozemku a následně k uzavření kupní smlouvy a smlouvy o zřízení věcného břemene

služebnosti.

PRO: 10  PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 1 (T. Žižka)
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13. Schválení smlouvy o nájmu prostor sloužících k podnikání

Jediný zájemce, který reagoval na záměr pronájmu kiosku občerstvení v areálu bývalého koupaliště

v průběhu letní sezóny, byla paní V. H. Návrh smlouvy obdrželi všichni zastupitelé a je postavena na

stejném principu jako v minulosti uplatňované pronájmy. 

Starostka následně nechala hlasovat o předloženém návrhu smlouvy.

PRO: 10  PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 1 (T. Höchsmann)

14. Doporučení finančního výboru k úvěrům obce

Dalibor  Hastík  prezentoval  finanční  rozvahu  obce  s přehledem  aktuálního  stavu  úvěrů  (termín

splatnosti, výše roční splátky, úrokové sazby, …), aktuální stav finančních prostředků, zakomponování

investic, které nejsou zohledněny v obecním rozpočtu, možnosti využití volných finančních prostředků

formou úložky na termínovaný účet / vklad.

Finanční  výbor navrhuje zastupitelstvu splatit dva úvěry (826.060,-  Kč,  550.500,-  Kč) a další  volné

finanční prostředky uložit na termínovaný účet. 

ZASTUPITELSTVO VZALO NA VĚDOMÍ 

15. Schválení mimořádných splátek úvěrů

Starostka nechala hlasovat o návrhu finančního výboru, zda oba diskutované úvěry (826.060,-  Kč,

550.500,- Kč)  splatit k 31.5.2023.

PRO: 11  PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0

16. Schválení rozšíření programu

Starostka navrhla rozšířit program jednání zastupitelstva o tyto body:

- Schválení zřízení termínovaného účtu u Komerční banky a.s. s revolvingem na 3 měsíce

- Schválení délky fixace úvěru na zbrojnici na 1 rok

- Schválení realizace místní komunikace Záhumení v roce 2023

PRO: 11  PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0

17. Schválení zřízení termínovaného účtu u Komerční banky a.s. s revolvingem na 3 měsíce

PRO: 11  PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0

18. Schválení délky fixace úvěru na zbrojnici na 1 rok

PRO: 11  PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0
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19. Schválení realizace místní komunikace v Záhumení v roce 2023

PRO: 11  PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0

20. Schválení Dodatku č. 1 ke smlouvě o dílo č. 004/23 ze dne 8.3.2023

Při realizaci projektu Zvýšení bezpečnosti na silnici II/315 v Hrabové – II.  etapa byly monitoringem

kanalizace  zjištěna  vážná  poškození  dešťové  kanalizace,  která  je  ve  špatném  technickém  stavu

(prorostlá kořeny) a hrozí, že by v blízké době vyvstala potřeba ji opravit. Vícenáklady dosáhnou dle

zhotovitele  projektu  222.211  Kč  (vč.  DPH).  Finanční  výbor  tuto  akci  na  základě  předložených

dokumentů schválil. Firma Artory zpracovala dodatek smlouvy.

Po diskusi k tomuto bodu starostka nechala o schválení Dodatku č. 1 hlasovat.

PRO: 11  PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0

21. Účetní závěrka obce

Místostarosta odprezentoval konečné výsledky hospodaření obce v hlavní i  vedlejší  činnosti za rok

2022, analyzoval stěžejní položky a ukazatele účetních výkazů (rozvahy a výkazu zisku a ztrát), návrhu

Závěrečného účtu obce. Informoval o plnění rozpočtu a nejvýznamnějších položkách jak na straně

rozpočtových příjmů,  tak  výdajů.  Dále  referoval  o  výsledku finanční  kontroly  provedené krajským

úřadem  OK  a  závěry  Zprávy  o  výsledku  přezkoumání  hospodaření  obce  za  rok  2022.  Následně

doporučil zastupitelstvu přijmout výrok o schválení účetní závěrky v tomto znění:

Zastupitelstvo obce Hrabová tímto schvaluje účetní  závěrku Obce Hrabová neboť  nezjistilo,  že by

účetní závěrka neposkytla v rozsahu předložených podkladů v souladu s § 4 vyhlášky č. 220/2013 Sb.,

o  požadavcích  na  schvalování  účetních  závěrek  některých  vybraných  účetních  jednotek,  věrný  a

poctivý obraz předmětu účetnictví a finanční situace účetní jednotky.

Zastupitelstvo  obce  současně  rozhodlo  o  převedení  výsledku  hospodaření  za  rok  2022  ve  výši

5.810.618,45,- Kč na účet 432 – Výsledek hospodaření minulých účetních období.

PRO: 11  PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0

22. Zpráva kontrolního výboru za 1. Q /2023

Předseda kontrolního výboru Marcel  Krmíček referoval  o činnosti kontrolního výboru v  1.  čtvrtletí

roku, o kontrolovaných agendách a zjištěních.

ZASTUPITELSTVO VZALO NA VĚDOMÍ

23. Informace z lihovaru

Jiří Linhart informoval, že lihovar čekají dva poslední výdejní dny, a to 26. a 30.5.2023. Pěstitelé, kteří

si destilát dosud nevyzvedli budou telefonicky vyzváni. 

Dosud nebylo vyzvednuto 1349 l jablečného destilátu, 279 l hruškového destilátu a 307 l švestkového

destilátu v celkové hodnotě 307 tis. Kč.

Očekávaný zisk lihovaru k 30.6.2023 je 1.500.000,- Kč. 
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Zápis ze 8. zasedání zastupitelstva obce Hrabová konaného 25.5.2023 

Do nákladů lihovaru budou promítnuty náklady na obkopání a izolování základů budovy.

ZASTUPITELSTVO VZALO NA VĚDOMÍ

24. Různé

Starostka informovala zastupitele, že obec získala od Státního fondu dopravní infrastruktury 1. splátku

dotace ve výši 284.000,- Kč na projekt Zvýšení bezpečnosti na silnici II/315 v Hrabové – II. etapa.

Starostka  oznámila  záměr  rezignovat  na  funkci  ke  konci  července,  popř.  k termínu  červencového

zasedání  zastupitelstva  (27.7.2023)  a  dotázala  se,  zda  všichni  zastupitelé  budou  v tento  termín

přítomni.  S ohledem  na  nutnost  maximální  přítomnosti  zastupitelů  na  tomto  zasedání  a  čerpání

dovolených vyzvala všechny o zaslání termínů, kdy by se jednání zastupitelstva nemohli zúčastnit.

25. Diskuse

Tomáš  Höchsmann  poukázal  na  existenci  většího  množství  sítí  na  pozemku,  na  kterém  probíhá

rekonstrukce dětského hřiště.

Jiří  Linhart  poukázal  na  skutečnost,  že  ředitelka  školy  Mgr.  Jana  Vondálová  odmítá  přijímat  do

předškolního vzdělávání dětí stavebníků s odůvodněním, že v obci zatím nemají trvalé bydliště.

Josef Křížek poukázal na možnost uzavření smlouvy Obce Hrabová se ZŠ Dubicko, která by plnila funkci

tzv. spádové školy. Hrabovské děti by měly po ukončení vzdělávání v rámci 1. stupně zajištěné místo

v dubické základní škole a rodičům odpadne starost se sháněním místa v okolních městech a obcích.

Starostka oznámila, že se sejde se starostou Dubicka a následně i ředitelkou ZŠ Dubicko.

Zapsal: ___________________________________________________

Mgr. Ing. Petr Moťka, LL.M.

Ověřil: ____________________________________________________

Ing. Pavel Hopjan

Ověřil: ____________________________________________________

Marcel Krmíček
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